
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde 

Viby Skole 

 

 

 

Den 27. nov. 2023 kl. 17:00-19.30, pause kl. 18.00-19.00 (vi spiser en lille 

julefrokost) 

 

HUSK- at melde afbud til Dorte eller formand 

 

 

 

Viby Skole 

 

 

 

 

 

Kirkevej 2 

8260 Viby J 

 

 

 

 

 

 

Protokol  

 Forældrerepræsentanter:  
Kathrine Stærmose, Hans Gregersen, Liza Frank Bøge, Maria Stubben 
Bang, Dennis Grøn(afbud),, Susanne Tilma 
 
Medarbejderrepræsentanter:  
Lene Kjærgaard, Jana Løbner, Jesper Jørgensen (sygafbud), Stine 
Tegen (ref.) Rikke Bjerregaard Christensen og Dorte Jensen, skoleleder 
 
Elevrådsrepræsentanter: 
Asger Kornvedt 

  

Godkendelse af  

referat fra sidste 

bestyrelsesmøde 

 

 

 

Punkter til dagsorden 

 

1. Nyt fra elev-

rådet 

 

 

Orientering fra elevrådet 

Et møde og et igen på onsdag som skal omhandle julen/nisselegen – 

gemmer nissebamse som skal findes på skolen. Klassen som har vun-

det får pebernødder. Trivselsugen er evalueret af alle klasser og efter-

følgende elevrådet. Næste år er det Vibstrup, så det er hvert andet år. 

Starter mandag d. 4. dec med nisselegen.  

Evt bliver 9.kl elever en slags hjælpelærer for de mindre elever  

Alle klasser skulle skrive nogle sedler om trivselsugen – generelt hyg-

geligt og at lave noget andet. Eleverne vil gerne inddrages i ugen.  

Næste gang tilbagemelding på dumbphone.  

2. Vision 

 

Opfølgning af drøftelsen af vores værdigrundlag 

Hvordan skal den videre proces være? 

Hvordan arbejder vi videre – skal formen nogenlunde være som nu, 

eller skal meget revideres for så skal medarbejderne være med. Skal 

kunne lægge sig under formålsparagrafen i folkeskoleloven. 

Det videre arbejde kunne være at udarbejde et forslag til hvor vi mø-

des med SFO forældreråd. 

Viby skole – kendetegn? – at diversiteten / demografien afspejler Aar-

hus kommune – vi er gennemsnitlige og det er positivt 
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En A4-side – børneudgave? 

Lærer-pædagogsamarbejdet er meget velfungeret 

Arbejdets gruppe : Liza, Maria, Kathrine mødes d. 22. januar – Dorte 

sender værdigrundlag i word 

 

Opfølgning på 

dialogmøde med 

rådmanden  

 

Tilbagemelding fra de deltagende medlemmer Hans, Susanne, Dorte 

og Stine deltog. Hans og Susanne deltog i workshop.  

Data omkring mistrivsel og hvilke tendenser forskerne ser. Børns vilkår 

– børnesamtalerne og steget markant i antal. Drenge der ringer ind er 

stigende. Danske børn oplever rigtig mange skift 

2/3 af børn har det fint, men middelklassens børn – optaget af det vi 

gør i fællesskaberne 

Tempo og præstation. 

Større fleksibilitet  

Spørg ind til hvad de unge vil og siger f.eks om spil eller brug af mobil 

Hans – digitale liv oplæg. Voksne tror de er åbne og gerne vil spørge 

ind til men børnene oplever at forældrene ikke spørger ind og er inte-

resserede. Fik spørgeskema. Vil gerne stille sig til rådighed hvis vi øn-

sker at mødes i SB med dem.  

Workshop om hvordan trivsel kom på dagsordenen: SBopgave er at 

føre tilsyn også med trivsel. Gå ind og kigge på det store data – hvor-

dan forbereder man eleverne, til at svare på noget som går længere 

tilbage. SBmedlemmer skal have blik for alle børn og ikke kun egne 

børn og klasser.  

Opfølgning på 

mobilpolitikken 

 

En drøftelse af de tiltag som skolen arbejder med og om Mobilpolitik-

ken skal revideres 

Deltager med 4 klasser i projekt med Andreas Lieberoth – som er for-

sker på området.  

Vi vil som SB gerne deltage – Hans formidler kontakt med Børns vilkår, 

som kan give os viden om området 

Kræver at vi indkøber skabe til aflåsning og det betyder, at der skal 

sættes penge af i budgettet. 

Afprøvet ture uden mobiler i udskolingen, fungerer godt. Mellemtrin 

(4.-5. kl) låser ind hele skoledagen, og det er ikke en udfordring i ind-

skolingen.  

”Hvad sker der i pauserne med mobiltelefoner?” Meget forskelligt 

med telefoner. Drengene i udskolingen spiller fodbold i hallen, så hvis 

der er et alternativt som de gerne vil lægger de mobilerne. Pigerne 

har færre alternativer i pauserne, og det vil vi gerne have sætte fokus 

på.  

Kan vi se på om det højner trivslen hvis vi tager mobilen væk hele 

skoledagen.  

http://www.viby-skole.dk/
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4. Orientering  

    fra ledelsen 

Orienteringspunkt (Ledelsen) 

Et lille underskud på ca 100.000 – og det kom primært fra reparation 

af chrome books og at de nu er skolens ansvar. 

Omstrukturering af teknisk service – styres centralt fra og sammen-

lægges flere enheder med bestillingsopgaver.  

Administrative medarbejder skal specialiseres indenfor dagtilbud, 

skoler, og forskellige 

TR og leder til fælles arrangement 

Stolte af vores musikprofil – hvor der foregår mange ting og med man-

ge forskellige slags musik 

Problem med rotter som vi håber snart at få styr på ! 

Vivi fra SFO går på pension slut december 

5. Evt 

 

Ros af arrangement med ”Blå skole” –  

Foto: kontrafej har været rigtig gode 

Skole-hjemsamtaler og forældremøder skal evalueres 

6. Næste møde 

 

 

Forslag til: D.30 januar næste møde. Hans melder retur om Børnsvil-

kår. 

29. feb mødes vi med SF0-forældreråd 

 

http://www.viby-skole.dk/

